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Το Επιστηµονικό και Τεχνικό Επιµελητήριο Κύπρου, όπως δήλωσε σήµερα ο Πρόεδρός του, Χρίστος Ευθυβούλου, 
αναγνωρίζει πλήρως το ρόλο και τη συνεισφορά του ως ανεξάρτητου τεχνικού συµβούλου της ∆ηµοκρατίας και θα 
συνεχίσει να εργάζεται αδιάκοπα, προκειµένου να εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον, συνεισφέροντας στην κυπριακή 
κοινωνία. 
 
Σε δηµοσιογραφική διάσκεψη για τα 20χρονα του ΕΤΕΚ, στα κεντρικά γραφεία του Επιµελητηρίου στη Λευκωσία, τόσο 
ο κ. Ευθυβούλου όσο και ο Αντιπρόεδρος του ΕΤΕΚ, Κωνσταντίνος Κωνσταντή, ανέλυσαν την πρότασή τους για 
περαιτέρω αναβάθµιση της ποιότητας και ασφάλειας των οικοδοµικών και τεχνικών έργων και διατύπωσαν τον 
προβληµατισµό τους και παράπονα για τον τρόπο µε τον οποίο το κράτος µεταχειρίζεται τους Κυπρίους µηχανικούς 
και αρχιτέκτονες σε σχέση µε ξένους συναδέλφους τους, οι οποίοι επιλέγονται µε βάση κυρίως οικονοµικά κριτήρια για 
την ανάθεση σε αυτούς δηµόσιων έργων. 
 
Ο κ. Ευθυβούλου αναφέρθηκε, µεταξύ άλλων, στην ανυπαρξία θεσµικού πλαισίου, το οποίο να καθορίζει τις ελάχιστες 
υπηρεσίες µελέτης και επίβλεψης, που ο κάθε µελετητής θα πρέπει να προσφέρει στον πολίτη, κάτι που αποτελεί, 
όπως είπε, εµπόδιο σε κάθε προσπάθεια βελτίωσης των παρεχοµένων υπηρεσιών. 
 
Το Επιµελητήριο, δήλωσε ο κ. Ευθυβούλου, είχε µελετήσει επισταµένα το θέµα και προχώρησε από το 2003 στην 
υποβολή ολοκληρωµένης εισήγησης στο Υπουργείο Συγκοινωνιών και Εργων, για τη θεσµοθέτηση των ελαχίστων 
υποχρεωτικών υπηρεσιών σε συγκεκριµένους κλάδους, η εισήγηση όµως αυτή δεν έχει υλοποιηθεί µέχρι σήµερα. 
 
Αναφερόµενος στα 20χρονα του ΕΤΕΚ, ο κ. Ευθυβούλου δήλωσε ότι στο πλαίσιο των εορτασµών για τα 20χρονά του, 
το ΕΤΕΚ έχει προβεί στην επιλογή επετειακού λογότυπου µέσω ανοικτού διαγωνισµού, επίσης στην προκήρυξη 
διαγωνισµού φωτογραφίας µε θέµα ''Η συνεισφορά της Μηχανικής Επιστήµης στην τεχνολογική, οικονοµική, κοινωνική 
και πολιτιστική ανάπτυξη της Κύπρου'' και στο σχεδιασµό και τη λειτουργία διαδικτυακής υπηρεσίας εξυπηρέτησης των 
µελών και του πολίτη. 
 
Ακόµη, προγραµµατίζει ειδική επετειακή έκδοση για την ιστορία και τη δράση του Επιµελητηρίου την 20ετία που 
πέρασε και, επίσης, την ταινία µε θέµα την ιστορία του ΕΤΕΚ, την βράβευση των κορυφαίων τελειόφοιτων όλων των 
Πολυτεχνικών Σχολών, τη διοργάνωση αιµοδοσίας, την πραγµατοποίηση σειράς δηµόσιων ανοικτών εκδηλώσεων για 
τους επιστήµονες µηχανικούς όσο και για το ευρύ κοινό. 
 
Το ΕΤΕΚ, περί τα τέλη Μαΐου 2011 θα πραγµατοποιήσει την καθιερωµένη τελετή του απολογισµού δράσης, η οποία 
αναµένεται ότι θα είναι σηµαντικά αναβαθµισµένη, εν όψει της επετείου αυτής. 
 
Στο πλαίσιο της εκδήλωσης αυτής, το Επιµελητήριο προτίθεται να αποδώσει τιµητικές διακρίσεις σε πολιτικά 
πρόσωπα, πρωτεργάτες της ίδρυσης του ΕΤΕΚ και γενικότερα σε άτοµα ή και θεσµούς για την προσφορά τους στη 
Μηχανική Επιστήµη και στην κοινωνία γενικότερα. 
 
Ο κ. Ευθυβούλου αναφέρθηκε και στον προγραµµατισµό της επιστροφής των προσφύγων στην κατεχόµενη σήµερα 
γη της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας, δηλώνοντας ότι η ιδιότητά τους ως µηχανικών δεν αναιρεί την ιδιότητα των πολιτών 
αυτού του τόπου.  
 
''Ως επιστήµονες'', τόνισε ο κ. Ευθυβούλου, ''θεωρήσαµε χρέος µας να δώσουµε στο κράτος τη δική µας άποψη για το 
θέµα του προγραµµατισµού της επιστροφής και, ως αποτέλεσµα πολλών επαφών και συζητήσεων, το κράτος 
προχώρησε στην σύσταση του Συµβουλίου Ανοικοδόµησης και Επανεγκατάστασης, βασισµένο εν πολλοίς στην 
έκθεση που υπέβαλε το ΕΤΕΚ''.  
 
''Μια από τις πιο σηµαντικές δραστηριότητες του ΕΤΕΚ µέσα σε αυτά τα σηµαντικά χρόνια'', είπε ο Πρόεδρος του 
Επιµελητηρίου, ''είναι οι σχέσεις ανάµεσα στις δυο κοινότητες: οι σχέσεις µας µε τους Τουρκοκύπριους µηχανικούς''. 
 
''Είχαµε και έχουµε τη χαρά να έχουµε απέναντί µας µια ηγεσία Τουρκοκυπρίων µηχανικών, που πιστεύουν στην 
επανένωση του νησιού, την ειρήνη και τη συνεργασία'', δήλωσε ο κ. Ευθυβούλου.  
 
''Είναι αλήθεια'', πρόσθεσε, ''πως οι τελευταίες εξελίξεις οδήγησαν σε απογοήτευση και προβληµατισµό, ωστόσο οι 
σχέσεις µας αποδείχθηκαν για άλλη µια φορά στέρεες και δυνατές για να αντέξουν αυτή τη δοκιµασία''. 
 
Ο κ. Ευθυβούλου αναφέρθηκε και στα έργα του ∆ηµοσίου και την ανάγκη για διασφάλιση της ποιότητας των 
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κατασκευών, λέγοντας πως, ''δυστυχώς, κάποιες κρατικές υπηρεσίες αγνοούν τις παροτρύνσεις του Τεχνικού 
Επιµελητηρίου αλλά και του Γενικού Λογιστή και επιµένουν στη χρήση της µη ενδεδειγµένης για υπηρεσίες 
συµβούλων µελετητών διαδικασίας ανάθεσης του µειοδοτικού διαγωνισµού, θεωρώντας ότι, µε τον τρόπο αυτόν, 
επιτυγχάνουν την εξοικονόµηση δηµοσίου χρήµατος''. 
 
''Εγείρονται εύλογα ερωτήµατα'', δήλωσε ο κ. Ευθυβούλου, ''σε σχέση µε την ποιότητα των υπηρεσιών που το κράτος 
εξασφαλίζει, όταν αυτές ανατίθενται µέχρι και στη µισή τιµή από αυτή που η ίδια η πολιτεία έχει προϋπολογίσει''.  
 
Κάνοντας ειδικότερες αναφορές σε έργα των Τεχνικών Υπηρεσιών του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισµού, µε 
χαρακτηριστικό παράδειγµα την Τεχνική Σχολή Λεµεσού, ο κ. Ευθυβούλου δήλωσε ότι ''το Τεχνικό Επιµελητήριο 
θεωρεί ότι η όποια εξοικονόµηση δηµοσίου χρήµατος δεν θα πρέπει να προσµετράται µονάχα µε βάση το σήµερα''.  
 
''Αντίθετα'', είπε, ''όταν ασήµαντες σηµερινές εξοικονοµήσεις οδηγούν σε πρόσθετες, σηµαντικά µεγαλύτερες, δαπάνες 
στο µέλλον, θα πρέπει αναµφίβολα να προβληµατίζουν''.  
 
''Η πρόταση µας'', τόνισε ο Πρόεδρος του ΕΤΕΚ, ''είναι απλή, στο πλαίσιο της σχετικής νοµοθεσίας και 
ευθυγραµµισµένη µε τις παροτρύνσεις του Γενικού Λογιστή της ∆ηµοκρατίας, της καθ’ ύλη δηλαδή αρµόδιας κρατικής 
υπηρεσίας''.  
 
''Θα πρέπει επιτέλους'', για σκοπούς ανάθεσης υπηρεσιών συµβούλων µελετητών'', πρόσθεσε, ''να εφαρµόζεται η 
µοναδική κατάλληλη µε βάση το υφιστάµενο νοµικό πλαίσιο διαδικασία ανάθεσης, αυτή δηλαδή της οικονοµικά πιο 
συµφέρουσας προσφοράς, διαδικασία που προϋποθέτει, πέρα από τον ανταγωνισµό βάσει τιµής, την αξιολόγηση και 
των τεχνικών ικανοτήτων των προσφοροδοτών''. 
 
Απαντώντας σε ερώτηση για τη µη ενσωµάτωση λαϊκών παραδοσιακών στοιχείων στα νεο-ανεγειρόµενα δηµόσια 
κτίρια και κατά πόσον αυτό έχει να κάνει µε την επιλογή της χαµηλότερης ως προς το κόστος προσφοράς, ο κ. 
Ευθυβούλου δήλωσε ότι ''δεν έχει να κάνει µε το οικονοµικό κόστος'', αλλά ''έχει να κάνει µε τις απαιτήσεις βασικά που 
µπορεί να έχει ο εργοδότης αναφορικά µε ένα κτίριο''. 
 
''Το Επιµελητήριο'', είπε ο κ. Ευθυβούλου, ''έχει τη θέση ότι οι διαγωνισµοί για όλα τα δηµόσια κτίρια θα πρέπει να 
προκηρύσσονται µε τη µέθοδο του αρχιτεκτονικού διαγωνισµού, ούτως ώστε η συµµετοχή να είναι µεγάλη, να 
χρησιµοποιείται η δηµιουργικότητα των αρχιτεκτόνων και των µελετητών γενικότερα, για να είναι το αποτέλεσµα 
καλύτερο''. 
 
''Με πιο µαζική συµµετοχή σε τέτοιους διαγωνισµούς και ειδικότερα από νέους ανθρώπους, από νέους αρχιτέκτονες-
δηµιουργούς'', δήλωσε ο Πρόεδρος του ΕΤΕΚ, ''τα αποτελέσµατα θα είναι πολύ πιο σωστά και πολύ πιο καλά''. 
 
Σε παρέµβασή του, ο κ. Κωνσταντή είπε ότι ''η ένσταση του Επιµελητηρίου είναι ότι το κράτος δεν πρέπει να 
συµπεριφέρεται ως να αγοράζει, για παράδειγµα, τοµάτες ή αγγουράκια από τη Λαϊκή Αγορά, στις περιπτώσεις όπου 
απευθύνεται σε επαγγελµατίες και αγοράζει υπηρεσίες''. 
 
''Οι υπηρεσίες τούτες'', πρόσθεσε ο Αντιπρόεδρος του ΕΤΕΚ, ''είναι συγκεκριµένες και πρέπει να έχουν κάποια 
ποιότητα, την οποία καθορίζει η µελέτη και για το τελικό προϊόν που είναι το κτίριο, τα θέµατα της ασφάλειας του 
κτιρίου, της λειτουργικότητάς του, της αισθητικής του και της ενεργειακής απόδοσης του κτιρίου''. 
 
(ΚΥΠΕ/ΝΜΑ/ΜΜ) 
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